
PROTOKÓŁ Nr XLII/2017

z sesj i  Rady Gminy Grunwald odbytej  w dniu  25 sierpnia 2017 r.
w sal i  posiedzeń Gminnego Ośrodka Kultury w Gierzwałdzie.

Początek obrad godz.  10 0 0 .
Zakończenie obrad godz.  111 0 .
Przewodniczył:  Pan Sławomir Matuszewski – Przewodniczący Rady Gminy.
Ustawowy skład rady:  15 radnych.
Obecnych:  13 radnych.
(l is ta obecności  w załączeniu – zał.  nr 1).
Nieobecni:  radna Iwona Stanka,  radny Marek Tański
Ponadto w sesj i  udział  wzięli :
         1.  Henryk Kacprzyk – Wójt Gminy
         2.  Waldemar Szydlik – Sekretarz Gminy
         3.  Urszula Borkowska – Skarbnik Gminy
         4.  Sołtys i  i  mieszkańcy Gminy Grunwald.

    ( l is ta obecności  w załączeniu – zał.  nr 2).

Podjęto uchwały od nr 242 do nr 249.

Ad  pkt  1.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir Matuszewski  dokonał
otwarcia  XLII  sesj i  Rady Gminy,  po  czym  stwierdził  kworum,  przy  którym może
obradować i  podejmować prawomocne uchwały rada gminy.

Ad  pkt  2.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –
porządek  obrad  radni  i  sołtys i  otrzymali  na  piśmie.  Był  wywieszony  na  tablicach
ogłoszeń i  zamieszczony w BIP.
Proponuję  wprowadzenie  do  porządku  obrad  pkt  5  ppkt  g  –  podjęcie  uchwały  w
sprawie  zmiany  uchwały  Nr  XXXV/197/2017  Rady  Gminy  Grunwald  w  sprawie
uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  Rozwiązywania  Problemów
Alkoholowych  oraz  Gminnego  Programu  Przeciwdziałania  Narkomanii  na  2017
rok  i  pkt  5  ppkt  h  –  podjęcie  uchwały  w  sprawie  zasad  i  trybu  przyznawania
osobom  fizycznym  dotacj i  celowej  na  dofinansowanie  budowy  przydomowych
oczyszczalni  ścieków  z  budżetu  Gminy  Grunwald  w  roku  2017,  które  były
tematem dyskusj i  na posiedzeniu komisj i .
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 13 głosami za,  przeciwnych nie  było,
wstrzymujących się nie było przyjęła porządek obrad XLII sesj i  Rady Gminy w/g
następującego wyszczególnienia:
   1.  Otwarcie – stwierdzenie prawomocności obrad.
   2.  Przyjęcie  porządku obrad.
   3.  Przyjęcie  protokołu z  poprzedniej  sesj i  Rady Gminy.
   4.  Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami:
       a)  informacja o przetargach ogłaszanych przez gminę.
   5.  Podjęcie uchwał przez Radę Gminy:
       a)  w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na
           la ta 2017 – 2027;
       b)  w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2017 rok;
       c)  w sprawie ustanawiania służebności gruntowych oraz służebności  
           przesyłu;
       d)  w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości  niezabudowanej  w
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           trybie przetargowym;
       e)  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżaw po 
           umowach zawartych na czas oznaczony do 3 lat;
       f)  w sprawie utworzenia publicznego przedszkola w Mielnie;
       g)  w sprawie zmiany uchwały Nr XXXV/198/2017 Rady Gminy Grunwald w
           sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profi laktyki  i  Rozwiązywania
           Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania
           Narkomanii  na 2017 rok;
       h)  w sprawie zasad i  trybu przyznawania osobom fizycznym dotacj i  celowej
           na dofinansowanie realizacj i  przydomowych oczyszczalni ścieków z
           budżetu Gminy Grunwald w roku 2017.
   6.  Interpelacje  i  zapytania.
   7.  Wolne wnioski.
   8.  Zamknięcie  obrad

Ad  pkt  3.  Przewodniczący  Rady  Gminy  -  Pan  Sławomir  Matuszewski  –
kolejnym  punktem  porządku  obrad  jest  przyjęcie  protokółu  z  XLI  sesj i  rady
gminy.  Protokół  był  wyłożony  do  wglądu  przy  l iście  obecności.   Wnioskuję  o
przyjęcie  protokółu z XLI sesj i  rady gminy bez odczytywania.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  13  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących się nie było przyjęła bez odczytywania protokół z XLI sesj i  Rady
Gminy.

Ad  pkt  4.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –
kolejnym  punktem  jest  sprawozdanie  wójta  z  działalności  między  sesjami  oraz
informacja o przetargach ogłaszanych przez gminę.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  przedstawię  po  kolei  inwestycje  w  trakcie
realizacj i  i  przetargi  inwestycyjne  w  trakcie  realizacj i  i  przetargi  na  sprzedaż
nieruchomości  oraz remonty i  bieżące utrzymanie mienia gminnego. 
Inwestycje w trakcie real izacj i :
1.  Zmiana nawierzchni drogi gminnej  do Korsztyna -  roboty budowlane w trakcie
    realizacj i .  Umowny termin zakończenia jest  31.08.2017r. .  W tej  chwili  już jest
    położony podkład asfal t  jak i  warstwa ścieralna.  Przewiduję,  że jeszcze z
    tydzień potrwa do zakończenia poboczy i  oznakowanie znakami ruchu
    drogowego tej  drogi do Korsztyna.  Za tydzień będziemy gotowi do przekazania
    i  wystąpienia do Starostwa Powiatowego o zakończenie inwestycj i ,  o
    uruchomienie i  przekazanie do użytkowania.
2.  Projekt na wiaty,  s i łownie zewnętrzne i  place zabaw, to jest  w trakcie
    realizacj i .  Jest  bardzo dużo tych przedsięwzięć,  bo w zasadzie prawie,  że
    każda rada sołecka przeznaczyła środki na wykonanie tych siłowni
    zewnętrznych bądź placów zabaw i wiat.  Na to wszystko zostały
    przeprowadzone przetargi.  Jeden przetarg został  unieważniony z tego tytułu,
    że  środków za mało było.  Mówię tu o Frygnowie,  przy nadbudowie dachu nad
    tarasem. Jeszcze raz ogłosimy ten przetarg.  W przypadku gdy się nie  znajdzie
    wykonawca, trzeba będzie pomyśleć o zwiększeniu środków na wykonanie tego
    przedsięwzięcia.  Roboty te będą wykonane do końca września 2017 roku. Tak
    podpisujemy umowy.
3.  Modernizacja remizy OSP Gierzwałd – zakończono ten etap,  który był  w
    przetargu czyli  prace związane z  elewacja i  pokryciem dachu. To jest
    zakończone,  odebrane już.  W tej  chwili  wykonujemy prace wewnątrz za
    pozostałą sumę.  Pozostało nam jeszcze z tego budżetu 35 tys.  zł   plus to  co
    przeznaczył  na tą  inwestycję Zarząd Wojewódzki Straży Pożarnych.  Myślę,  że
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    to  wystarczy na zakończenie i  wykończenie tej  części socjalnej  jeżeli  chodzi o
    s trażnicę w Gierzwałdzie.  Przeprowadzimy remont własnymi siłami dołu tej
    s trażnicy.  Myślę,  że do końca roku oddamy ją już do użytkowania.
4.  Jeśli  chodzi o oświetlenie  uliczne w Kitnowie,  po tych przepychankach w 
    końcu wyłoniliśmy projektodawcę i  myślę,  że do końca miesiąca,  października,
    września będziemy już gotowi do wykonania tej  inwestycj i .  Mam już na myśl i
    wykonanie tego projektu wraz ze zezwoleniem na budowę. To nie jest  duża
    inwestycja.  Myślę,  że w l istopadzie to  oświet lenie  będzie do dyspozycj i
    mieszkańców Kitnowa.
5.  Rozpoczęły się prace nad budową pomostu na plaży w Mielnie.  Jest  to termin
    do 29 września 2017 roku. Są to elementy które znajdują się na nabrzeżu,
    wiaty,  elementy dla dzieci  takie  edukacyjne i  później  nastąpi  budowa pomostu.
Jeżeli  chodzi o przetargi inwestycyjne w trakcie  realizacj i  to  jest:
1.  Budowa kanalizacj i  sanitarnej  na terenie  Gminy Grunwald – miejscowość
    Szczepankowo. 10 sierpnia odbyło się otwarcie ofer t .  Złożono 5 ofert .  Z
    informacji  wstępnych wynika,  że najkorzystniejszą ofertę  złożyła spółka
    Eurobet  z Olsztynka na kwotę 631.733,44 zł .  Trwa procedura oceny ofert .
    Przez ten czas wszystkie  te  f irmy,  które się zgłosi ły pouzupełniały te swoje
    oferty o brakujące elementy.  Jednak ta  f irma Eurobet  z tą  najniższą ceną
    będzie wykonawcą tego przedsięwzięcia jeżeli  chodzi  o Szczepankowo.
2.  Jeżeli  chodzi o przebudowę drogi gminnej  w Zybułtowie – 18.08.2017r.  odbyło
    s ię  otwarcie  ofert .  Złożono 5 ofert .  Z informacji  wynika,  że najkorzystniejszą
    ofertę złożyła spółka Centrum OKEY z Ostródy na kwotę 466.170,-  zł .  Też
    trwa w tej  chwil i  procedura oceny ofert .  Jest  to inwestycja wspólna
    wykonywana przez powiat i  gminę.  Ona już jest  w trakcie  real izacj i ,  już
    mocno zaawansowana. Tu również ta sprawa jeżeli  chodzi  o ciągi  pieszych w
    miejscowości Zybułtowo do końca l is topada będzie zakończona. 
Jeżeli  chodzi  o  przetargi  na  sprzedaż  nieruchomości  to  będą  wystawione  na
przetarg  nieruchomości:  działka  338/10  w  Stębarku.  Cena  wywoławcza  wynosi
25.500,-  zł  plus  VAT.  Przetarg  odbędzie  się  5  września  i  przetarg  na  działkę  w
Gierzwałdzie.  Cena  wywoławcza  14.365,-  zł  plus  VAT.  Przetarg  odbędzie  się
również 5 września.  
Jeżeli  chodzi  o  remonty  bieżące  i  utrzymanie  to  w  tej  chwili  trwa  remont
kapitalny  mieszania  gminnego  w  Lubianku.  Osoba  wynajmująca  zwracała  się  do
nas  już  bardzo  dawno.  Wykonano  szereg  prac  budowlanych  a  wszystko  zamyka
się  tym,  że  wykonanie  stolarki  drzwiowej,  wykonanie  łazienki,  założenie
centralnego  ogrzewania  i  miejsca  na  kotłownię  plus  c.o.  Jest  to  mieszkanie
komunalne przekazane nam przez ANR. 
Cały  czas  mamy  usuwanie  awari i  wodnych  i  kanal izacyjnych.  Najwięcej
problemów  mamy  na  trasie  Gierzwałd  –  Dylewko,  z  tego  tytułu,  że  jakaś
niewidzialna  ręka  też  tutaj  bierze  w  tym  udział ,  bo  odkręcono  nam  na  stacj i
odpowietrzania  w  okolicach  Dylewka  urządzenia  odpowietrzające,  tak  że
powstało  małe  jezioro.  Bardzo  duże  straty  jeżel i  chodzi  o  straty  wody.  Nie
wiadomo  kto  to  zrobił .  Powiedziałby,  że  to  nie  bezmyślność,  powiedziałbym
sabotaż wręcz.  Mnóstwo ludzi  cierpi  z  tego powodu,  bo urządzenia,  które  dopiero
zamontowaliśmy  w  Dylewie  do  podnoszenia  ciśnienia,  one  przy  braku  ciśnienia
mogą ulec uszkodzeniu.  Tak samo jeśl i  chodzi o Dylewko, komfort  tych ludzi,  oni
co chwila do mnie dzwonią i  mówią,  że tak jest  i  tak jest .
Również  awaria  wodociągu  w  Zybułtowie  pod  drogą  asfal tową,  to  jeszcze
pozostałości  po  dawnych  inwestycjach.  Też  nie  wiadomo  gdzie,  skąd.  Z  mapami
to  się  nic  nie  zgadza.  Pod  asfaltem  gdzieś  jakaś  rura  jest  i  zaczyna  to  lecieć.
Jedną  zatkaliśmy,  ale  może  pojawić  się  za  chwilę  coś  nowego.  Przez  dwadzieścia
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kilka  lat  jak  się  pojawiły  dwa  takie  przecieki,  to  myślę,  że  przez  następne
dwadzieścia  dwa nic się nie  pojawi.  
Wykaszanie  terenów gminnych,  to  nasza  grupa  komunalna   prowadzi  te  prace,  ale
również  ważne  są  prace  konserwatorskie  i  takie  renowacyjne  w  szkołach  przed
nowym  rokiem  czyli  malowanie  klas,  odnawianie  tych  klas  i  odnawianie  i
uszczelnianie  przede  wszystkim dachów.  Mamy te  dachy  przeważnie  kryte  papą  i
zaszła  konieczność  wymiany  tej  papy  na  niektórych  częściach  szkół  jak  również
na  samym  budynku  urzędu  gminy.  Jest  też  usuwanie  awari i  dachu  w  Kitnowie.
Zakupiono  papę  na  uszczelnienie  tego  dachu  na  zimę  plus  materiały  do  obróbki
komina  na  tą  część  gdzie  znajduje  się  jeszcze  dachówka.  Jest  to  dachówka  stara,
przedwojenna.  
Jeżeli  chodzi  o  sprzedaż  działek,  sprzedaliśmy  tych  działek  10  w  miejscowości
Gierzwałd  w  okolicach  budynku  gminy.  Akt  notar ialny  podpisuję  w  przyszły
czwartek.  Jeszcze  mamy  3  działki  do  sprzedaży.  Ludzie  zainteresowani  są  jak
najszybszą  budową  i  są  to  młodzi  ludzie,  którzy  wskazują  na  to,  że  tendencje
uciekania z gminy już się  kończą.  Może się na stałe  zakorzenią.  
Radny –  Pan  Ryszard  Bala  –  Pan  Wójt  przedstawił  sprawozdanie  z  działalności,
w  związku  z  tym pytania  we  wnioskach,  to  jest  trochę  po  czasie.  Ja  mam pytania
dotyczące tego, co Pan Wójt przed chwilą  powiedział .  
Chciałem się  dowiedzieć  na czym konkretnie  polega  remont domu w Lubianku? O
co tam chodzi w tym remoncie,  jaki jest  zakres tego remontu,  jakie elementy będą
wymieniane? Jaki przewiduje się  koszt  przeprowadzenia tych remontów? 
Wójt  –  Pan Henryk Kacprzyk –  o tym remoncie  rozmawiamy już  bardzo  dawno.
Koszt powinien Panu być znany.
Radny – Pan Ryszard Bala – niech Pan nie  wspomina historii .
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  projekt  i  kosztorys  został  przygotowany.
Kosztorys  opiewa  na  42  tys.  zł .  W  związku  z  tym,  że  robimy  to  własną  ekipa
budowlaną,  podejrzewam że  koszt  tego  remontu  będzie  wynosił  połowę  tej  sumy,
którą  przewiduje  kosztorys.  My  kupujemy  tylko  materiały  niezbędne.  To  jest
mieszkanie  które  składa  się  z  3  pomieszczeń;  kuchni,  pokoju  i  jednego
pomieszczenia  nieużytkowanego,  w  którym  nie  było  ni  sufitu,  ni  podłóg,  ni  nic.
To  jest  przystosowywane  na  kotłownie  plus  łazienkę.  To  jest  wszystko.  Plus
wykonanie  szamba  bezodpływowego,  gotowego,  które  akurat  miel iśmy  na  stanie
w  gospodarce  komunalnej .  To  jest  cały  zakres  robót,  które  wykonujemy  jeżeli
chodzi o Lubianek. 
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  drugie  pytanie  mam  dotyczące  stacj i  podnoszenia
ciśnienia  wody  w  Dylewie.  Czy  ta  stacja  została  protokolarnie  odebrana?  Kiedy
to nastąpi ło? Jakie do tej  pory wydano pieniądze w tym roku, bo w ubiegłym roku
jak pamiętam 54 tys.  zł?  I le do tej  pory wydano pieniędzy na tą stację? 
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  trudno  mi  w  tej  chwil i  odpowiedzieć,  jakie
wydano.  To  będą  koszty  podłączenia  tylko.  Pan  zadał  pytanie.  Takie  pytanie
pisemnie do mnie wpłynęło.  
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  Panie  Wójcie  rozmawiamy  w  tej  chwil i  na  sesj i .
Nie na temat tego co było.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  było  pytanie  pisemnie,  odpowiem  Panu  na  to
pytanie  pisemnie,  bo  ja  nie  mam faktur  przy sobie.  Myślę,  że  niedużo  przekroczy
te 50 tys.  zł .  
Innych uwag nie zgłoszono.

Ad  pkt  9.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –
kolejnym punktem porządku jest  podjęcie  uchwał przez radę gminy.  
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Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –   pierwsze  dwie
uchwały  budżetowe,  to  jest  uchwała  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej   oraz zmian w budżecie.
Były omawiane na komisjach,  Czy Pani  Skarbnik ma coś nowego do dodania?
Skarbnik – Pani Urszula Borkowska –  nie.  
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada Gminy w głosowaniu  jawnym – 12 głosami  za,  przy 1  głosie  przeciw (radny
Ryszard  Bala),  wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  XLII/242/2017
w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Grunwald  na  lata
2017 – 2027.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 3).

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  kolejna  uchwała
w sprawie zmian budżetu.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada Gminy w głosowaniu  jawnym – 12 głosami  za,  przy 1  głosie  przeciw (radny
Ryszard  Bala),  wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  XLII/243/2017
w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2017 r. .
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 4).

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  -  kolejna  uchwała
w sprawie zasad ustanawiania służebności  gruntowych oraz służebności przesyłu.
Do tej  uchwały były uwagi.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  dostal iście  Państwo  wyjaśnienie.  Ono  jest
lapidarne.  Nie  do  końca  mogą  wszyscy zrozumieć.  Jest  taka  zasada,  że  zgodnie  z
art .  25  ust .  1  ustawy  o  gospodarce  nieruchomościami  mieniem  gminnym
gospodaruje  wójt .  Jeżel i  chodzi  o  zbywanie  i  ustanawianie  służebności  na  tych
gruntach,  te  kompetencje  ma  rada.  Rada  te  kompetencje  przejęła  uchylając  tą
uchwałę,  która  była  przez  inne  rady  podjęta.  W  tej  chwili  jeżeli  chodzi  o  samą
zasadę  czyl i  o  sprzedaż,  decyzję  o  sprzedaży  gruntów  i  decyzję  o  ustanowieniu
służebności  tylko  ustanowieniu  służebności  podejmuje  rada.  Od  momentu  kiedy
ta  służebność  zostaje  już ustalona,  pozostałe  decyzje należą do wójta.  Ta uchwała
która  została  przygotowana,  ona  wręcz  bym  powiedział  reguluje  to  co  ja  mogę
zrobić,  to  i  tak należy do moich kompetencj i .  Te uwagi  które padały na komisjach
były  mijające  się  z  celem.  Nadal  jeżel i  chodzi  o  ustanowienie  służebności,  jeżeli
rada  zezwoli ,  to  ja  będę  ustalał ,  a le  będę  ustalał  na  podstawie  zasad,  które  tutaj
Państwu  przedstawiłem.  Jeżeli  podjęlibyście  uchwałę  bez  tych  zasad,  to  byłaby
wolna  ręka.  Tutaj  są  rzeczywiście  napisane  zasady jakie  będą  mnie  obowiązywały
przy  ustalaniu  tej  s łużebności.  Jest  to  na  tyle  istotne,  że  wniosków  o  ustalenie
służebności  wpływa  do  gminy  kilka  miesięcznie  i  to  wymaga  rozpatrzenia  w
terminach  administracyjnych  oraz  jak  najszybciej ,  ponieważ  jest  to  związane  z
realizacją  inwestycj i  na  terenie  gminy.  Dlatego  też  myślę,  że  taka  uchwała  jest
nam  potrzebna,  szczególnie  dla  pracowników,  którzy  zajmują  się  tymi  sprawami
czyli  mówię o referacie  gospodarki  komunalnej  i  budownictwa.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  przed  chwilą  Pan  powiedział ,  że  tych  wniosków  o
ustanowienie  służebności  wpływa  kilka  miesięcznie.  Kto  do  tej  pory  podejmował
decyzje  w sprawie  ustanowienia  służebności  skoro  do  tej  pory bez  tej  uchwały  to
jest  w  kompetencj i  rady.  To  jest  jedno  pytanie.  Chciałbym na  nie  dzisiaj  uzyskać
odpowiedź.  Druga  uwaga  dotycząca  tej  uchwały.  Ja  cały  czas  mam  zastrzeżenia
do  zapisów  zasad  ustanawiania  służebności.  W tych  zasadach  jest  w  stosunku  do
podmiotów  gospodarczych,  jak  i  osób  prywatnych  jest  dowolność  w  postaci
stwierdzenia  „wójt  gminy  może  obciążać  służebnością  majątek  gminy”.  Według
mnie  jest  to  furtka  do  tego,  że  wójt  będzie  mógł  ale  nie  będzie  musiał .  Teraz

5



nasuwa  się  takie  podejrzenie,  jeżeli  wójt  może   a  nie  musi,  to  znaczy,  że  tym
osobom  ta  służebność  może  być  udzielona  albo  nie.  Można  iść  dalej  w  tych
wnioskach,  dlaczego  niektórym  może  być  udzielona  a  innym  nie.  Skoro  może,  to
wcale  nie  znaczy,  że  musi.  Ja  mam  tutaj  dwie  uchwały;  jedną  uchwałę  Rady
Gminy  Nowe  Miasto  Lubawskie  a  drugą  uchwałę  Rady  Gminy  Działdowo.  To  są
pojedyncze  strony.  Są  trzy  paragrafy,  ale  w  tych  paragrafach  jest  wyraźnie
zapisane  „wyraża  się  zgodę  na  obciążanie  nieruchomości  stanowiących  własność
gminy”.  Nie  wójt  może  wyrazić  tylko  bezwarunkowo  „wyraża  się  zgodę  jeżel i
przepisy  prawa  nie  stanowią  inaczej .  W związku  z  tym  ja  stawiam  wniosek  albo
zmienić  zapis  w  tych  zasadach,  że  nie  wójt  może,  a  wójt  ustanawia  służebność
albo  wycofać  tą  uchwałę  i  przyjąć  na  wzór  podobny jak  uchwała  Nowego  Miasta
Lubawskiego albo Działdowa. 
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  na  komisjach
rozmawial iśmy  o  tym  i  ja  uważam,  że  sprawa  już  na  komisj i  została  wyjaśniona,
że  ustanawia  wójt ,  tak  samo jak porównałem,  że  zwolnienia  z  podatku,  że  wójt  to
określa  odpowiednio.  Natomiast  w  zarządzeniu  jest ,  że  jest  zwolniona  tylko  w
przypadku urządzeń gminnych.  Według mnie to zostało tak ustalone.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  widzę,  że  radny  nie  zrozumiał  treści  uchwały,
tej  którą  przeczytał .  Jak  się  mówi,  że  się  zezwala,  to  znowu  to  trafia  do
uznaniowości  wójta.  Ja  na komisj i  powiedziałem,  wójt  nie  sobie  osoba pierwszą z
tego,  tylko  jest  osobą zaufania społecznego wybraną  przez większość gminy i  ona
zaufała  a  wątpliwości  jednego  radnego  nie  powinny  wpływać  na  tryb  i  tok  pracy
jeżel i  chodzi  o  działanie  urzędu  gminy.  Po  drugie  jeżel i  chodzi  o  żądanie  takie
natychmiastowej  odpowiedzi,  to  ja  odsyłam do  statutu  gminy  gdzie  wyraźnie  jest
napisane,  kiedy  i  w  jaki  sposób  można  udzielać  odpowiedzi.  Tak  że  ja  tu
odmawiam udzielenia  odpowiedzi.  W tej  chwil i  nie  mając  dokumentów,  bo  to  jest
nagrywane  i  na  następnej  sesj i  spotkam się  z  tym,  że  było  cztery  nie  pięć.  W tej
chwil i  musiałbym  zajrzeć  do  dokumentów.  Inicjatywa  wyszła  od  pracowników,
którym  ma  to  ułatwić,  nie  ode  mnie,  bo  ja  sobie  aż  takich  kompetencj i  nie
uzurpuję.  Po  drugie  nawet  bez  tej  uchwały  te  kompetencje  posiadałem.  Ta
uchwała  wręcz  ogranicza  moje  kompetencje  wskazując  dokładnie  co  ja  mogę
zrobić  a  nie  dając  pełną  uznaniowość  na  podstawie  tego  artykułu  25  ustawy
samorządowej.  Jest  to  trochę skomplikowane, ale tak to wygląda.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  nie  dostałem  odpowiedzi  na  jakiej  podstawie  .
Pan  twierdzi,  że  ki lka  miesięcznie  wpływa.  Jeżel i  do  tej  pory  wpływały
jakiekolwiek  wnioski  o  ustanowienie  służebności,  to  powinna  je  rozpatrywać
rada.  Nie  przypominam  sobie  w  tej  kadencj i  takiego  wniosku.  Po  drugie
potwierdzeniem  tego,  że  wójt  sobie  chce  zagwarantować  prawo  do  udzielania
bądź  też  nieudzielania  zgody  na  ustanowienie  służebności  jest  właśnie  to,  co
przed  chwilą  dostaliśmy.  „Zgodnie  z  art .  25  ust .  1  ustawy  o  gospodarce
nieruchomościami  mieniem  gospodaruje  wójt .”  Być  może  to  jest  cytat  z  tej
ustawy,  ja  nie  wiem.  I  od  razu  jest  komentarz  wójta,  który  ma  nam  tutaj
ciemnemu  ludowi  wyjaśnić  dlaczego  ten  zapis  się  przygotowuje.  „W  związku  z
tym  służebność  na  gruncie  gminnym  może  być  ustanawiana,  ale  nie  ma  takiego
obowiązku”.  Jest  to  potwierdzenie  tego,  co  wcześniej  powiedziałem.  To
mieszkańcy  na  podstawie  zapisu  prawa,  które  tu  stanowimy  mają  mieć  jasną
sytuację  kiedy  mogą  wystąpić  z  wnioskiem  w  sprawie  służebności,  w  jakich
okolicznościach  i  kiedy  mogą  tej  zgody  na  ustanowienie  służebności  nie
otrzymać,  ale  na podstawie przepisów prawa a nie widzimisię  wójta.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  ten  wniosek
odnośnie uchwały mam traktować jako wniosek formalny.?
Kto z  Państwa radnych jest  za odesłaniem uchwały do komisj i?
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Za odesłaniem uchwały do  komisj i  głosował  1  radny (Pan Ryszard  Bala),  przeciw
było  7  radnych,  5  radnych  wstrzymało  się  (radna  Jadwiga  Dymkowska,  radny
Dariusz  Borkowski,  Adam  Butrymowicz,  Zbigniew  Napłoszek,  Arkadiusz
Piasecki) .  
Innych uwag nie zgłoszono.
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  9  głosami  za,  przy  1  głosie  przeciw  (radny
Ryszard  Bala),  przy  3  glosach   wstrzymujących  (radna  Jadwiga  Dymkowska,
radny  Dariusz  Borkowski,  Adam  Butrymowicz)  –  podjęła  uchwałę  Nr
XLII/244/2017  w  sprawie  zasad  ustanawiania  służebności  gruntowych  oraz
służebności przesyłu.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 5).
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  głupstwa  powtarzane  takim poważnym głosem i
takim tonem,  podpierając  się  artykułami,  jakimiś  przykładami,  które  nie  mają  nic
wspólnego z tą  sprawą zawsze pozostaną głupstwami.  Ja  też  nie  życzyłbym sobie,
ja  przynajmniej  oceniać  kogoś  a  pojedynczy radny nie  ma  prawa  oceniać,  mówić,
że  wciskanie  ciemnemu  ludowi.  Nie  wiem  czy  wy  się  z  tym  utożsamiacie,  że
ciemnemu  ludowi  z  tą  wypowiedzią  radnego  Ryszarda  Bali ,  bo  jeżeli  chodzi  o
radnego  Ryszarda  Balę,  to  z  tą  wypowiedzią  jego  zgadzam  się  w  całości,  bo
naprawdę  bardzo  mało  rzeczy  i  konkretnie  rozumie  i  przedstawia  jakby  to  było
prawdą  a  prawdą  nie  jest .  Jeżeli  trzeba,  to  mogę  to  zweryfikować  opinią  radcy
prawnego.  Jeszcze  jeden  dodatek,  to  nie  ja  przygotowałem  tą  uchwałę  i
wyjaśnienie  nie  ja  przygotowałem i  nic  ciemnemu ludowi  nie  chcę  wciskać,  bo  tą
interpretację  napisał  mi  kierownik  referatu,  zastępca  i  dlatego  przekazałem.
Nawet się  z  tym nie zapoznawałem,  bo wiem, że on jest  kompetentny i  na tym się
zna.

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  kolejna  uchwała
w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej  w  trybie
przetargowym.
Wójt  –  Pan Henryk Kacprzyk –  to  jest  75  m 2  położonych  w Stębarku.  Ona idzie
w  trybie  przetargowym  choć  mogłaby  być  sprzedana  na  polepszenie  warunków
zagospodarowania,  ale  z  tego  względu,  że  był  tam  konflikt  między  stronami,  to
idzie na przetarg i  te  strony,  które miały wątpliwości co do chęci posiadania tego,
mogą  wystąpić  w  przetargu  i  jeżeli  jest  taka  potrzeba,  nabyć  tą  działkę.  Jest  to
działka  rzeczywiście  bardzo  mała.  Ta  osoba,  która  się  zwróciła  o  zakupienie,  dla
niej  jest  to  potrzebna  działka  a  poza  tym  zwiększy  to  estetykę  miejscowości
Stębark.  
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  13  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  XLII/245/2017  w  sprawie
wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej  w  trybie
przetargowym.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 6).

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  kolejna  uchwała
w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnych  umów  dzierżawy po  umowach
zawartych na czas oznaczony do 3 lat .
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  zgodnie  z  uchwałą  podjętą  przez  radę  gminy,
dzierżawy ponad  3  lata  wymagają  zgody  rady gminy,  dlatego  też  zwracam się  do
rady  gminy  o  wyrażenie  zgody  na  przedłużenie  dzierżawy  pod  garaż  blaszak  w
miejscowości  Gierzwałd,  pod  pawilon  handlowy  i  składowo-magazynowy  w
miejscowości  Rychnowo.  To  dotyczy  sklepu  spożywczego.  W  miejscowości
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Stębark  na  grunty  użytkowane  rolniczo  o  powierzchni  20  arów.  W  przypadku
Rychnowa jest  to  3 ary i  w przypadku Gierzwałdu jest  to 1,5 ara.  
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 13 głosami za,  przeciwnych nie  było,
wstrzymujących się nie było – podjęła  uchwałę Nr XLII/246/2017 w sprawie
wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy po umowach zawartych
na czas oznaczony do 3 lat .  
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 7).  

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  kolejna  uchwała
w sprawie utworzenia publicznego przedszkola w Mielnie.
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  Gmina  Grunwald  realizuje  projekt
Europejskiego  Funduszu  Społecznego  pod  nazwą  „Zapewnienie  równego  dostępu
do edukacj i  przedszkolnej  dzieciom z terenu Gminy Grunwald poprzez utworzenie
przedszkola  samorządowego  w  Mielnie”.  Dostaliśmy  dofinansowanie  na  ten
projekt.  Projekt  trwa od 01 sierpnia  tego roku do 31 sierpnia  2018 roku.  Uchwała
w  tej  sprawie  jest  niezbędna  przy  powołaniu  przedszkola  i  uchwała  dotyczy
powołania  przedszkola.  Załącznikiem  do  uchwały  jest  akt  założycielski
przedszkola jak również statut przedszkola.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  chciałbym  żebyśmy  sobie  wyjaśnili  sprawę  dla
kogo jest  to przedszkole? Proszę mi powiedzieć dla  jakich dzieci,  chodzi o wiek.  
Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – 3, 4 lata.  
Radny  Pan  Ryszard  Bala  –  3,  4  lata.  Proszę  powiedzieć  dzieci  w  wieku  5,  6  lat
będą do tego przedszkola chodziły czy nie? 
Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik -  dzieci  w wieku 5,  6  la t  chodzą do oddziału
„zerowego”, który jest  przygotowaniem do edukacj i  szkolnej .  
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  w  jakim  trybie  będą  traktowane  dzieci  5-letnie,
jeżel i  rodzice nie  wyrażą takiego życzenia?
Sekretarz  –  Pan Waldemar Szydlik  -  dzieci  5-letnie  wszystkie  na  terenie  naszej
gminy  muszą  być  objęte  wychowaniem  przedszkolnym.  Czyli  gmina  musi
zapewnić  takie  miejsce  w  jakimś  oddziale,  przedszkolu  czy  punkcie
przedszkolnym.  Proszę  się  nie  martwić  jeśli  chodzi  o  dzieci  5-letnie,  bo  każde
dziecko jest  objęte i  to  jest  wymagane przez ustawę. 
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  jeszcze  raz  zapytam,  dzieci  5-letnie  będą  chodziły
do  przedszkola  tego,  które  tworzymy,  do  punktu  przedszkolnego,  który
funkcjonuje  w  Mielnie  czy  też  będą  objęte  rocznym  przygotowaniem  szkolnym
czy przedszkolnym?
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  będą  objęte  rocznym  przygotowaniem
szkolnym.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ale  jeżeli  rodzic  nie  wyrazi  takiej  chęci,  żeby  to
dziecko było objęte  rocznym przygotowaniem?
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  to  się  utworzy  taki  oddział  dla  dzieci  5-
letnich.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  oddział  dla  dzieci  5-letnich,  tak?  W  tych  dwóch
pomieszczeniach  będzie  punkt  przygotowania przedszkolnego dla  6-latków,  dla  5-
latków oddział  i  przedszkole dla  3,  4-latków?
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  nie  wiem  dlaczego  mamy  tak  gdybać,
skoro  sytuacja  w  tej  chwili  jest  jasna.  Dzieci  5-letnie  uczęszczają  razem  z
dziećmi 6-letnimi.  Praktyka jest  od wielu lat .  Nigdy nie było z tym problemu.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  chodzi  o  prawne  uregulowanie  tego.  Czy  dziecko
5-letnie,  które  nie  jest  objęte  tym  rocznym  przygotowaniem  jest  w  punkcie
przedszkolnym, w oddziale przedszkolnym czy przedszkolu?
Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – w oddziale  przedszkolnym.
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Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  w  oddziale  przedszkolnym  tak?  W Mielnie  będzie
funkcjonował oddział  przedszkolny i  przedszkole.
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  tak.  Te  dzieci  6-letnie  też  jest  edukacja
przedszkolna.
Radny – Pan Ryszard Bala –  Panie Przewodniczący  nie otrzymałem odpowiedzi
na pytania,  które zadałem na Komisj i .
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – jakie pytania?
Radny –  Pan Ryszard Bala  –  nagrywacie,  notujecie  Państwo.  Ja  zadałem pytanie
dotyczące  i le  dzieci  będzie  od  nowego  roku  szkolnego  w  przedszkolu  a  i le  było
do tej  pory.  Jaki  był  podział?
Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – tyle  samo było – 25 dzieci.  
Radny – Pan Ryszard Bala -  tyle  samo, to  nie jest  wartość matematyczna.
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  -  chyba  kontroluję  swoją  wypowiedź.  Nie
skończyłem jeszcze.
Radny – Pan Ryszard Bala – nie policzył  Pan jeszcze.
Sekretarz  –  Pan  Waldemar Szydlik  –  nie  skończyłem jeszcze  odpowiedzi,  czyli
było  24  i  zostaje  24  jeśli  chodzi  o  oddział  przedszkolny  który  funkcjonował
wcześniej  i  tyle  samo zostanie  w przedszkolu -  24.
Radny – Pan Ryszard Bala – 24 do tej  pory było,  tak?
Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – tak.
Radny  -  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  chciałbym  to  dobrze  zrozumieć,  bo  wójt  mi
zarzuca,  że  nie  bardzo  rozumiem,  dlatego  chciałbym  żeby  te  odpowiedzi  których
udzielacie  były  jasne  i  precyzyjne.  Żeby nawet  ja  mógł  zrozumieć,  to  co  do  mnie
mówicie.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – trudno będzie,  ale  postaramy się.
Radny – Pan Ryszard Bala – bardzo bym prosił  o staranność.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  mamy
wyjaśnione,  24 dzieci będzie.
Innych uwag nie zgłoszono.
Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 12 głosami  za,  przeciwnych nie  było,  przy 1
głosie  wstrzymującym (radny Ryszard  Bala)  –  podjęła  uchwałę  Nr  XLII/247/2017
w sprawie utworzenia publicznego przedszkola w Mielnie.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 8).

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  kolejna  uchwała
w   sprawie  zmiany uchwały Nr  XXXV/197/2017  Rady Gminy Grunwald  w sprawie
uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów
Alkoholowych  oraz  Gminnego  Programu  Przeciwdziałania  Narkomanii  na  2017
rok.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  jest  wyjaśnienie dość szczegółowe w załączniku
projektu  uchwały.  Generalnie  czytając  tą  uchwałę  chodzi  o  to,  żeby  płacić
podatki  od  wszystkiego.  Państwo  zwróciło  uwagę,  żeby  wynagrodzenia  dla
członków  nie  były  wypłacane  w  formie  diety  a  w  formie  wynagrodzenia
ustalonego na  jakiejś  podstawie.  Wiadomo,  że  od wynagrodzenia  przysługują  całe
obciążenia  podatkowe.  Nie  jest  zmieniona  uchwała  tylko  zmieniony  błędny  zapis
w  stosunku  do  wynagrodzenia.  Kiedyś  ten  sposób  wynagrodzenia  działał  przez
kilka  la t  i  nie  budził  emocji .  W  tej  chwil i  większość  samorządów  to  poprawia
gdzie  za  zwrot  kosztów  podróży,  noclegów,  wyżywienia  związanych  z
podnoszeniem  kwalifikacj i ,  udział  w  konferencjach,  szkoleniach,  posiedzeniach
sądu będą to koszty,  które będą podlegały opodatkowaniu.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  chciałbym,  żeby  Pan  podał  kwoty  jakie  będą
obowiązywały po przyjęciu tej  uchwały?
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Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  to  jest  od  minimalnego  wynagrodzenia.
Minimalne  wynagrodzenie  jest  2.000,-  zł .  Kwota  20%  to  jest  400,-  zł .  Jeśl i
chodzi o 15% to jest  300,-  zł ,  8% - 160,-  zł .
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – czyli  za udział  w posiedzeniu komisj i  jest  160,- .
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  oczywiście  jestem  za  tym,  żeby  ludziom  płacić
za to,  że wykonują pracę.  Ja bym wolał  żebyśmy bardziej  skupil i  s ię  nad efektami
tej  pracy  i  ocenili  jakie  są  skutki  działania  i  komisj i  i  pełnomocnika.  Obrazy
które  obserwujemy  na  co  dzień  wokół  sklepów  w  miejscowościach  świadczą  o
tym,  że  tej  działalności  Gminnej  Komisj i  Rozwiązywania  Problemów
Alkoholowych  jak  i  Pełnomocnika  do  spraw  Rozwiązywania  Problemów
Alkoholowych  nie  widać.  Ja  mam  w  związku  z  tym  wniosek.  Proszę  o
przedstawienie  wyników  działania  GKRPA.  Jakie  były  kontrole,  w  jakich
szkoleniach  członkowie  komisj i  uczestniczyli  i  jakie  podjęto  na  podstawie
kontrol i  punktów sprzedaży alkoholu,  jakie podjęto działania.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  było
sprawozdanie  komisj i ,  na  sesj i  było  i  na  komisjach.  Wtedy  trzeba  było  zadawać
pytania.  Tutaj  mamy tylko uzupełnienie  uchwały.  Jeżeli  trzeba będzie,  to  proszę z
takim  wnioskiem  wystąpić  i  jeszcze  raz  Pani  Pełnomocnik  ma  złożyć
sprawozdanie komisj i .  Takie sprawozdanie było i  jest  w dokumentacj i .
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jest  corocznie  przeprowadzana  kontrola
działalności  tych komisj i  i  ostatnia  kontrola  i  przedostatnia,  są  protokóły kontroli
do  wglądu  i  oceniła  działalność  bardzo  wysoko  jeżeli  chodzi  o  nasze  działanie
komisj i  w stosunku do innych.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  oceniam  to  na  podstawie  tego  co  widzę,  nie  na
podstawie papierów, które się przedkłada.
Innych uwag nie zgłoszono.
Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 12 głosami  za,  przeciwnych nie  było,  przy 1
głosie  wstrzymującym (radny Ryszard Bala)  – podjęła  uchwałę Nr  XLII/248/2017
w sprawie  zmiany uchwały Nr  XXXV/197/2017  Rady Gminy Grunwald  w sprawie
uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów
Alkoholowych  oraz  Gminnego  Programu  Przeciwdziałania  Narkomanii  na  2017
rok.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 9).
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  było
sprawozdanie  komisj i  na  sesj i  było  i  na  komisjach,  wtedy  myślę  trzeba  było
zadawać te  pytania.  Tutaj  mamy tylko uzupełnienie  uchwały.  Jeżel i  trzeba będzie,
to  proszę  bardzo  z  takim  wnioskiem  wystąpić,  że  Pani  pełnomocnik  ma  złożyć
sprawozdanie.  Jest  sprawozdanie w dokumentacj i .  

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  kolejna  uchwała
w  sprawie  zasad  i  trybu  przyznawania  osobom  fizycznym  dotacj i  celowej  na
dofinansowanie  budowy  przydomowych  oczyszczalni  ścieków  z  budżetu  Gminy
Grunwald w roku 2017.
Była  omawiana  na  komisjach.  Uchwała  została  zmieniona,  bo  nie  jest  to  zwrot
kosztów  tylko  dotacja,  którą  otrzymują  a  później  muszą  się  rozliczyć.  Nie  na
koniec a na początku dostaje  pieniądze.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  Panie  Przewodniczący  próbowałem  dotrzeć  do  tej
uchwały  RIO,  która  uchyla  poprzednią  uchwałę.  Nie  ma  tam  niestety,  bo  tam
zamieszczane  są  te  uchwały  kwartalnie.  Ten  trzeci  kwartał  jeszcze  się  nie
skończył .  W  związku  z  tym  ja  stawiam  wniosek,  żeby  Pan  odczytał  uchwałę  w
tych  fragmentach,  które  dotyczą  meritum  sprawy,  nie  jakieś  zawiłości  prawne
tylko tego czego RIO dopatrzyła  się  w naszej  uchwale.  
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Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  -  „Kolegium  Izby
stwierdziło,  że  z  wyżej  przytoczonych  postanowień  badanego  Regulaminu
wynika,  że  dotacja  celowa  na  dofinansowanie  wskazanego  przez  Radę  Gminy
Grunwald  zadania  z  zakresu  ochrony  środowiska  zostanie  udzielona  dopiero  po
zrealizowaniu  danej  inwestycj i .  Zatem  dotacja  ta  nie  będzie  udzielona  na
realizację  planowanej  inwestycj i ,  a  stanowić  będzie  de  facto  refundację  części
już poniesionych kosztów na budowę przydomowej oczyszczalni ścieków.” To nie
ma być refundacja a  dotacja.  
Innych uwag nie zgłoszono.
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  13  glosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  XLII/249/2017  w  sprawie
zasad i  trybu przyznawania  osobom fizycznym dotacj i  celowej  na dofinansowanie
budowy przydomowych  oczyszczalni  ścieków  z  budżetu  Gminy  Grunwald  w  roku
2017.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 10).

Ad  pkt  10.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –
kolejnym punktem porządku obrad są  interpelacje  i  zapytania.  
Czy są jakieś interpelacje? Nie widzę.  Nie ma takich interpelacj i .
Radny  Pan  Ryszard  Bala  -  chciałbym  w  interpelacj i  odnieść  się  do  tych  które
złożyłem,  na  które  otrzymałem  w  międzyczasie  odpowiedź.  W  zasadach
prowadzenia  obrad  sesj i  powinien  Pan  przyjąć  interpelacje,  zapytania  i
odpowiedzi na nie.
Przewodniczący  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  to  może  ja  przedstawię  swoją
stronę.  Są  interpelacje  i  zapytania.  Interpelację  Pan składał  i  taką  odpowiedź  Pan
otrzymał.  
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  tylko  interpelacje  składam i  w  swoim  imieniu  i  w
imieniu  mieszkańców.  W  związku  z  tym  mieszkańcy  obecni  na  tej  sali  powinni
poznać i  moją interpelację i  odpowiedź jaka została  na interpelację udzielona.  
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  ja  w  kwesti i  formalnej ,  bo  Pan  ma
włączoną tą  lampę.  Ja  nie  wiem czy to  pomaga czy nie,  ale  to  akurat  w moje oczy
świeci.    
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  24  lipca  złożyłem  interpelację  dotyczącą  pl ików
archiwalnych  na  stronie  biuletynu  informacji  publicznej .  Ta  interpelacja
zawierała  dwa pytania.
1.  Dlaczego archiwalne  pliki  nie  są  dostępne  i  na  jakiej  zasadzie  obywatele  mogą
uzyskać do nich dostęp?
Otrzymałem odpowiedź 14 sierpnia podpisaną przez Pana Waldemara Szydlika.
„W  odpowiedzi  na  interpelację  w  sprawie  archiwalnych  plików  na  stronie  BIP
uprzejmie informuję,  że biuletyn informacji  publicznej  jest  prowadzony zgodnie z
ustawą  o  dostępie  do  informacji  publicznej  oraz  Rozporządzenie  Ministra  Spraw
Wewnętrznych  i  Administracj i  w  sprawie  biuletynu  informacji  publicznej .  W/w
ustawa  nie  określa  granic  dla  żądania  informacji  o  sprawach  publicznych
mających  miejsce  w  odległej  przeszłości,  ani  nie  precyzuje  jak  długo
przechowywać  informacje  zamieszczone  na  stronie  BIP  mimo  utraty  ich
aktualności.  Lata  2012  –  2017  były  okresem,  w  którym  zainteresowane  osoby
mogły  zapoznać  się  z  informacjami  zamieszczanymi  w  archiwum  BIP.
Wiadomości  zamieszczone w archiwum BIP były już nieaktualne i  wprowadzały w
błąd osoby chcące uzyskać bieżące informacje.”  
Chcę  powiedzieć  tak,  te  informacje  były zgromadzone  w pl ikach  komputerowych.
Każdy  mieszkaniec,  każda  osoba  zainteresowana  mogła  bez  zawracania
urzędnikom  głowy  te  pliki  sobie  ściągnąć,  sprawdzić,  przeczytać,  wydrukować,
cokolwiek  z  nimi  zrobić.  Usunięcie  tych  plików  to  jest  jeden  ruch  myszką
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informatyka.  Ale w jakim celu  zostało  to  zrobione?  Pan Szydlik  pisze,  że  straci ły
swoją  aktualność.  Nie  sądzę,  żeby  oświadczenia  majątkowe  z  la t  2009,  2012  czy
2013  straciły  aktualność.  Nie  sądzę,  żeby  protokoły  z  sesj i  w  tym czasie  straciły
swoją  aktualność.  Posługiwanie  się  takimi  argumentami  jest  według  mnie
niedorzecznością.  Dlaczego  zostało  to  zmienione  nie  uzyskałem  odpowiedzi,  bo
że straciły aktualność,  to nie  jest  odpowiedź.  
13 sierpnia złożyłem interpelację w sprawie zatrudnienia w bibliotece gminnej .  
„W  związku  z  pytaniami  mieszkańców  dotyczącymi  zatrudnienia  w  Gminnej
Bibl iotece  Publicznej  w  Gierzwałdzie  na  podstawie  art .  37  ust  1  –  3  uchwały  w
sprawie uchwalenia  statutu  Gminy Grunwald  zwracam się  do Pana z  interpelacją  i
proszę o udzielenie odpowiedzi na następujące pytania:
1.  Jak  kształtowało  się  zatrudnienie  w  Gminnej  Bibliotece  Publicznej  w
Gierzwałdzie  w okresie od 1 stycznia 2017 do chwil i  obecnej?
2.  Czy  radna  Pani  Joanna  Leszczyńska  w  tym  okresie  była  zatrudniona  w
bibl iotece,  na podstawie jakiej  umowy,  w jakim wymiarze?
3. Kto ponosi koszty tego zatrudnienia,  w jakim zakresie i  w jakiej  wysokości?”
Do  tej  pory  nie  otrzymałem  odpowiedzi.  Pan  przedstawiając  punkt  interpelacje
pominął  tą interpelację.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  jak  dobrze
słyszałem, to  13 sierpnia.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  13  sierpnia  taka  interpelacja  wpłynęła  na  adres
urzędu i  biura rady.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  ja  interpelacje
widziałem. Chodzi  mi o sama datę.  Czas na odpowiedź jeszcze nie minął.  
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  a  gdyby  czas  minął,  to  też  by  Pan  nie  udzieli ł
odpowiedzi,  bo zostanie to  wysłane pocztą  i  na sesj i  rady Pan tego nie powie.
Przewodniczący  rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  nie  muszę.  Pan
składał wniosek.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  mam  jeszcze  zapytania  dotyczące  realizacj i  tego
punktu porządku obrad.
1.  Na  czym  polegała  praca  Pani  Natali i  Wiśniewskiej  w  kwietniu  2016  roku  za
kwotę 1.800,-  złotych? Jakie były efekty tej  pracy?
2.  Kto  korzystał  z  usługi  noclegowej  w  lipcu  2015  roku  i  z  jakiego  powodu  w
hotelu w Pacółtowie? Tam jest  faktura na około tysiąc złotych.
3.  I le  wniosków  w  kadencj i  2014  –  2018  w  sprawie  ustanowienia  służebności
przesyłu wpłynęło do gminy,  kto je rozpatrywał i  z jakim skutkiem?
To są zapytania w formule art .  37.  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  pytania  zostały
przyjęte.  Myślę,  że zostanie udzielona odpowiedź w terminie ustawowym. 
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – według statutu zapytania dwa tygodnie.

Ad  pkt  11.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –
przechodzimy do kolejnego punktu -   wolne wnioski  i  zapytania.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  mam  pismo  kierowane  przez  Marszałka
Województwa  do  mnie  „Szanowni  Państwo  Wójtowie,  Burmistrzowie  Naszego
sąsiada województwo pomorskie w nocy z 12 na 13 sierpnia nawiedzi ła  nawałnica
o  niespotykanej  si le.  Niszczycielski  żywioł  zniszczył  hektary  lasów,  pól
uprawnych  a  wielu  mieszkańców  pozbawił  dobytku  całego  życia.  Nie  bądźmy
obojętni  wobec  tej  wielkiej  tragedii .  Pamiętajmy,  że  u  podstaw  samorządności
leży  umiejętność  współpracy  i  chęć  do  współdziałania,  odpowiedzialność  za  losy
swojej  wspólnoty  i  obywateli .  Dramatyczne  wydarzenia  sprawiają  niekiedy,  że
pojęcie  wspólnoty  nabiera  znaczenia  znacznie  szerszego  wykraczając  poza
określone  terytorium.  W  takich  trudnych  chwilach  samorządy  zawsze  były  i  są
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solidarne.  Służą  sobie  wzajemnie  pomocą  i  wsparciem.  Dramat  jaki  dotknął
Województwo  pomorskie  zwracam  się  do  Państwa  z  prośbą  o  udzielenie  pomocy
finansowej,  ale  l iczy  się  każdy  gest  przyjaźni,  każda  forma  zaangażowania.
Zarząd  Województwa  Warmińsko-Mazurskiego  wystąpił  z  inicjatywą  wsparcia
finansowego  jednej  z  gmin  wskazanych  przez  koordynatora  województwa
pomorskiego  zarządzającego  pomocą  dla  poszkodowanych.  Podczas  posiedzenia
22 sierpnia Zarząd zdecydował o skierowaniu odpowiedniego projektu uchwały na
najbliższe  obrady  Sejmiku  Województwa.  Skala  zniszczeń  jest  ogromna.
Mieszkańcy  województwa  pomorskiego  pozbawieni  są  bieżącej  wody,
elektryczności.  Walczą  o  przywrócenie  normalnego  życia,  o  odbudowanie  domów
i  gospodarstw  zniszczonych  przez  nawałnicę.  Brakuje  niemal  wszystkiego,
dlatego  l iczy  się  każda  złotówka.  Proszę   Państwa  o  zaangażowanie  i  wsparcie
poszkodowanych  w  każdej  możliwej  formie.  We  wszystkich  wskazanych  wyżej
sprawach  osobą  do  koordynacj i  jest  Pani  Beata  Skrobotowicz  i  Pan  Zygmunt
Kiersz,  Dyrektor  Gabinetu Marszałka.  Podpisane Marszałek Województwa Gustaw
Marek Brzezin”
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir Matuszewski  –  ja  pozwolę  sobie
zabrać  głos,  bo  tutaj  mówi  się  o  wsparciu  finansowym.  Z  tymi  wsparciami
finansowymi  to  różnie  jest ,  różnie  to  bywa.  My  mamy  doświadczenie  w
udzielaniu  pomocy  takiej .  Kilka  czy  kilkanaście  lat  temu  było  coś  takiego,
pamiętam  że  jeszcze  Nysa  była  w  gminie.  Była  zbiórka  prowadzona  i  taka  Nysa
pojechała  sobie  z  tym,  co  zostało  zebrane.  Zostało  coś  takiego  zawiezione.
Uważam,  że  to  jest  prawdziwe  wsparcie  tych  ludzi.  Ja  bym  się  przychylał  do
takiej  pomocy.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  złożyłem  wniosek  2  sierpnia  o  udostępnienie
informacji  publicznej .  W  tym  wniosku  prosiłem  o  protokół  końcowy  odbioru
robót  wykonywanej  i  uruchomionej  stacj i  podnoszenia ciśnienia  wody w Dylewie,
faktur  za  usługi  związane  z  projektowaniem  i  wykonaniem  stacj i  podnoszenia
ciśnienia  wody.  Faktury  dostałem.  Natomiast  protokół  końcowego  odbioru  robót
wybudowanej  i  uruchomianej  stacj i  podnoszenia  ciśnienia  wody  w  Dylewie.  O
taki  dokument  się  zwróci łem.  Otrzymałem  „Protokół  spisany  był  26  l ipca  2017
roku  –  odbioru  końcowego  robót  pod  nazwą  Wykonanie  przyłącza  kanal izacj i
sanitarnej  z  rur  PCV 200  ml  do  istniejącej  sieci  kanal izacyjnej  na  terenie  działek
12/1  i  67  w  miejscowości  Dylewo  Gmina  Grunwald.  Ja  specjalnie  tego
komentował  tego nie  będę.  To oczywiście  jest  jaki  gdyby kolejny dowód waszych
kompetencj i .  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  ja  tylko
chciałbym wrócić do sprawy pomocy,  bo nic nie było żadnej  wypowiedzi.  
Sołtys  -  Pan Andrzej  Rućkowski – ja  mogę przekazać pieniądze z  sesj i .  Wszyscy
jak tak zrobią,  to  się uzbiera.
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  jeśli  chodzi  o  udzielanie  pomocy,  to
może  w  takiej  formie  jak  było  kilkanaście  lat  temu,  że  zostały  informacje
przesłane  do  sołectw  i  był  taki  punkt  w  Gierzwałdzie.  To  było  w  opiece
społecznej  składane,  ale  konkretne rzeczy,  konkretne dary.  To były zbierane  nowe
rzeczy;  koce,  pościel  jakieś  artykuły gospodarstwa domowego,  chemia,  woda była
zbierana.  Może ewentualnie taką zbiórkę przeprowadzić i  później  to przekazać.   
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  ja  myślę,  że  tutaj  to  słuszna  jest  uwaga,  a le
przede  wszystkim  to  było  do  mnie  kierowane.  Ja  skieruję  się  z  zapytaniem  do
koordynatora  czego  się  spodziewają  ci  poszkodowani,  bo  być  może  takie  rzeczy
nie.  Jeżeli  chodzi  o  pomoc  finansową,  to  budżetu  gminy  nie  stać  na  taka  pomoc.
Zresztą  z  tego  co  mówią,  to  są  odpowiednie  środki  zarezerwowane  z  budżetu
państwa.  Zostały uruchomione i  to  uruchomione w bardzo niemałych kwotach i  to
powinno  wystarczyć.  Na  pewno  gest  ze  strony  marszałka  jest  dobry.  Z  naszej
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strony  też  gest  będzie.  Ja  po  prostu  zwrócę  się,  zapytam  się,  jakiej  pomocy  się
spodziewają  i  wykluczę  pomoc  finansową.  Jeżel i  jakiejś  tam  pomocy  innej ,  to
przedstawię  Państwu  jakiej  pomocy  się  spodziewają.  Chyba  naj lepiej  będzie  tak.
Czasami  brak  jakichś  pojemników,  zbiorników,  urządzeń  jakichś  domowych  czy
czegoś.
Radna – Pani Małgorzata Kamińska – materiałów budowlanych.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – materiałów budowlanych czy czegoś tam? 
Sołtys – Pani Katarzyna Kasprowicz – czy jest  możliwe zrobienie takiego parku
przy  przystanku,  postawić  kilka  ławek,  kilka  drzew  usunąć.  Trawa  jest ,  żeby
tylko było skoszone. 
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – jeżel i  taki wniosek od rady sołeckiej  wpłynie do
mnie,  to  oczywiście  wyrażę  zgodę,  bo dla  mnie  to  będzie  korzystne,  bo  odciągnie
od szkoły trochę młodzieży w nocy oczywiście.  Myślę,  że wykonacie to  w ramach
funduszu sołeckiego. 
Sołtys – Pani Katarzyna Kasprowicz – w Gierzwałdzie  ciężko jest  coś zrobić.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk -  ja mówię o finansowaniu.
Radna  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  –  z  funduszu  sołeckiego  w  Stębarku
wykonano  część  oświetlenia.  Na  całość  nie  wystarczyło.  Mam pytanie,  jak  długo
ważny jest  ten projekt?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jak  rozpoczęty  to  aż  do  zakończenia.  Dwa  lata
normalnie  a  jak  już  się  rozpocznie  inwestycję,  książka  budowy jest  otwarta  i  s ię
realizuje.
Sołtys  –  Pani  Krystyna  Guzdaj  –  mam  pytanie,  czy  z  tego  Korsztyna  coś
zostało,  żeby tą drogę na kolonię zrobić?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  tam nie dość,  że  nie  zostanie,  to  jeszcze  dołożą,
bo  inspektor  nadzoru  cały  czas  gnębi.  Robią  teraz  pobocza,  ale  tutaj  teraz  był  na
komisjach przez radnego poruszany temat.  Po prostu na rok bieżący skończyły się
środki  na  te  remonty  dróg,  ale  z  drugiej  s trony  informowałem  również,  że
zwróci łem się  o  destrukt.  Jeżeli  dostanę,  a  prawdopodobnie  dostanę,  to  jeszcze  w
tym  roku  będziemy  mogli  wykorzystać  go  do  bieżących  napraw  wielu  dróg,  nie
tylko tamtej .  
Sołtys – Pani Krystyna Guzdaj – najgorzej  tej  Osińskiej  tam. 
Wójt – Henryk Kacprzyk – wiem. Do mnie osobiście  się zwracała.  
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  mam  wniosek  związany  z  protokołowaniem,  ale
związany  również  z  prowadzeniem  obrad.  Na  ostatniej  sesj i  30  czerwca  tutaj
miały  miejsce  takie  sceny  i  wypowiedzi,  które  nie  zostały  odnotowane  w
protokóle.  Ja się wcale nie  dziwię Pani Inspektor,  bo w czasie  tego szumu,  gwaru,
wzajemnego  przekrzykiwania  się  niewiele  można  wyłowić.  Dlatego  ja  wnoszę
Panie  Przewodniczący  jako  formalny  wniosek,  żeby  Pan  zarządził ,  że  każdy  kto
chce  zabrać  głos  na  sesj i ,  po  uzyskaniu  Pana  zgody  wstaje  i  mówi  w  pozycj i
stojącej ,  dopóki  Pan  na  to  pozwoli.  Mówienie,  przekrzykiwanie  się  z  tylnych
siedzeń  czy  też  mówienie  przez  kilku  radnych  naraz,  kiedy  można  sobie  tak
pokrzyczeć,  niczego  nie  wnosi.  Być  może  te  mądre  wypowiedzi  powinny  zostać
utrwalone na kartach protokołu dla  potomnych.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  ja  jeszcze  mam  prośbę  do  Pana  radnego  Bali .
Tutaj  zdjęcie  przedstawiam,  to  jest  miejscowość  Mielno,  za  szkołą.  Z  moich
informacji  i  tego  co  mi  niektórzy  ludzie  z  Mielna  powiedziel i  są  to  śmieci
wywiezione z tego skweru co żeście  Państwo robili ,  ponoć Pana samochodem. 
Radny – Pan Ryszard Bala – nie zaprzeczam.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  prosi łbym  o  posprzątanie  tych  śmieci  i
wywiezienie  ich  w  odpowiednie  miejsce,  tam  gdzie  śmieci  powinny  się
znajdować. 
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Ad  pkt  8.  Wobec  zrealizowania  porządku  obrad,  Przewodniczący  Rady  Gminy
zamknął  XLII sesję Rady Gminy.

Protokołowała

Bronisława Warmińska

Przewodniczący Rady Gminy

Sławomir Matuszewski
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